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Bendl doufá, že očkováni budou všichni v
zaplavených územích
Středočeský hejtman Petr Bendl je
nespokojen se zajištěním očkování proti virové hepatitidě A, tedy
žloutence v postižených oblastech středních Čech. Krajská hygiena
již požádala o 8004 dávek vakcíny pro Středočeský kraj. Požadavek
musí schválit hlavní hygienik. Nejvíc budou potřeba v zaplavených
okresech Praha-Západ a Mělník, řekl dnes Bendl novinářům.
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"Doufáme, že se situace zásadně změní," komentoval hejtman
zajištění očkování. Zatím stát zabezpečil jen očkování
profesionálů, kteří v postižených územích jsou. Podle Bendla je
ale důležité, aby byli očkováni všichni, včetně lidí, kteří
odklízejí následky povodní u svých zaplavených domů.
Středočeský kraj také už vyčíslil prvotní přímé náklady na
záchranné práce a odhad poslal ministerstvu financí. Podle něj si
náklady na záchranné práce a neodkladná opatření nařízená
povodňovými orgány kraje, okresními úřady a obcemi činí 77,862
miliónu korun. Opravy silnic si vyžádají 1,371 miliardy korun a
oprava železnice až 500 miliónů.
Čištění odpadních stále nefunguje. "Tím, že čističky nečistí
ani hrubý odpad, znamená to pro nás, že veškeré splašky ze
zaplavených území tečou do řeky Berounky a Vltavy. Protože podle
mých informací není zprovozněna ani čistírna odpadních vod v
Praze, znamená to, že za Prahou protéká středními Čechami voda
kontaminovaná fekáliemi a splašky," řekl středočeský hejtman.
Hejtman také dnes dostal informace od Povodí Vltavy o tom, že
na přehradách Orlík a Slapy se hromadí uhynulé ryby. Kvůli
hrozící kontaminaci bude nutný zásah hasičů a armády. Kraj také
připravuje na víkend plošnou likvidaci komárů, kteří se začali
množit hlavně v zaplavených oblastech Mělnicka, kde se po ústupu
rozvodněné řeky usadilo bahno. Zdravotní péče na postižených
územích je podle Bendla dobrá.
Ve Středočeském kraji bylo evakuováno zhruba 25.000 lidí, a
celkem 70 obcí, řekl Bendl. Nejvíce postižen byl okres Mělník,
kde muselo své domy opustit na 12.000 obyvatel. Zničeno tam bylo
150 domů. Škody na infrastruktuře na Mělnicku zatím nelze
vyčíslit, některé silnice totiž stále zůstávají pod vodou. Teď v
kraji zasahuje asi 7000 hasičů. Škody na kulturním dědictví -



zámcích, kostelích a především Středočeském muzeu v Roztokách u
Prahy činí podle prvotního odhadu 89 miliónů korun.
Bendl kritizoval také chemičku Spolana Neratovice, která
podle něj informovala pozdě a pomalu o hrozícím nebezpečí úniku
jednovatého chloru ze svého areálu. "Myslím, že v tomhle případě
Spolana asi měla jednat rychleji," řekl Bendl.
Zastupitelstvo kraje se sejde 12. září. V té době už by mělo
znát definitivní výčet škod, jež povodeň v kraji napáchala.
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